
CB(4)746/19-20(02) 
交通事務委員會  

 
在 2020 年 6 月 19 日會議上通過有關  

"檢討電動可移動工具在香港的使用 "的議案  
 
避免電動可移動工具於行人路及其他道路上發生意外，原則上

值得支持。不過，電動可移動工具日後若能於單車徑上行駛，

速度不低，同樣容易發生意外。  
 
本委員會促請政府，加強在單車徑上一切可移動代步工具的規

管，包括重新檢視限制速度，以及提出確切可行的執法途徑，

以免日後有法不執，法例淪為「無牙老虎」。  
 
動議人﹕田北辰議員  
 

 
(Translation) 

 
Panel on Transport 

 
Motion on "Review of the use of  

Electric Mobility Devices in Hong Kong" 
passed at the meeting on 19 June 2020 

 
Any effort to prevent accidents involving electric mobility devices 
("EMDs") on footpaths and other roads is, in principle, worth supporting.  
However, if EMDs are allowed to travel on cycle tracks in future, accidents 
are likely to happen as their speed is not slow. 
 
This Panel urges the Government to strengthen the regulation of all 
mobility devices on cycle tracks, including reviewing afresh the speed limit 
and putting forward practicable ways for law enforcement, so as to avoid 
the situation where the law exists but unenforceable, thereby turning the 
law into a "toothless tiger" in future. 
 
Moved by : Hon Michael TIEN Puk-sun 


